



**Mohamed Khider University of Biskra**  
**Faculty of Law and Political Science**  
**Law Department**



handout in module:

**Business law terminology**

**Directed to Second-year Master  
of Business Law students**

**Prepared and Compiled By**

**Dr : lazhar benaissa**

**University Season : 2023/2024**



# Business Law



# The First Course

---

## مقدمة عامة حول ماستر قانون أعمال

### General introduction to the Master of Business Law

إنّ تخصص قانون الأعمال تخصص محوري في القانون الخاص، والذي يهتم بالصفقات العمومية وكذا الإستثمار، وفي اطار الاستمرارية، والمتابعة الخاصة، لشهادة الليسانس في القانون الخاص، تميل شهادة الماستر في قانون الأعمال إلى تكوين القانونيين المختصين في قانون الأعمال، وكذا المختصين في قانون العقود، وذلك من خلال الانفتاح القوي على: الشركات والقانون التجاري، قانون البنوك، العقود التجارية، قانون المؤسسة الاقتصادية العامة، ... ذلك أن الغرض منه هو تأطير الأنشطة التجارية والصناعية.

The business law specialty is a pivotal specialty in private law, which is concerned with public transactions as well as investment, and within the framework of continuity and special follow-up to the bachelor's degree in private law, the master's degree in business law tends to train jurists **specialized in business law**, as well as specialists in **contract law**. This is through strong openness to: companies and commercial law, banking law, commercial contracts, general economic institution law,... because its purpose is to frame commercial and industrial activities.

يستهدف الماستر في قانون الأعمال تعميق و إثراء المعارف التي تغطي مجموع الفروع الأساسية لقانون الأعمال الداخلي و الخارجي، كما يسمح من خلال اختيار الطالب للمواد المدرسة في التوجه نحو التخصص في فرع من فروع قانون الأعمال في الدكتوراه.

The Master in **Business Law** aims to deepen and enrich knowledge that covers all the basic branches of internal and external business law. It also allows the student, through choosing the

subjects studied, to move towards specialization in a branch of business law for the **doctorate**.

في حين يهدف التكوين المقترح من الناحية المهنية إلى تمكين الطلبة من جهة، التوجه نحو البحث الأساسي والتعليم العالي، ومن جهة أخرى، تأهيلهم للترشح إلى مناصب العمل في القطاع الاقتصادي بمختلف أطيافه.

While the proposed formation from a professional perspective aims to enable students, on the one hand, to move towards basic research and higher education, and, on the other hand, to qualify them to run for work positions in the economic sector in its various sectors.

ولذلك من خلال ما سبق فإنّ التكوين في ماستر **قانون الأعمال** يهدف حقيقة إلى زيادة المعارف واكتساب المهارات والخبرات، بالاستناد إلى ما ينطوي عليه برنامج الماستر من مضامين، حيث يمكن تقسيم هذه الأهداف إلى نوعين: أهداف عامة وأهداف خاصة.

Therefore, through the above, the training in the Master of Business Law actually aims to increase knowledge and acquire skills and experience, based on the contents of the Master's program, as these objectives can be divided into two types: general objectives and specific objectives.

**to be continued**